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O tom, že nejsou žerty s čerty, se mohli přesvědčit i ti nejmenší. Ale nebojte , Mikuláš byl ke všem nakonec 
stejně štědrý… 
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Zprávy z jednání Rady obce č. 01/11/14 (19.11.2014) 

                                                             J. Hahner, E. Buchová 

1. Kalkulace ceny tepla pro rok 2015 – Služby obce Strašice s.r.o. 
Jednatel společnosti Služby obce Strašice představil kalkulaci ceny tepla pro rok 2015. Vzhledem k nízké 
spotřebě je třeba plánovat výrobu na rok 2015 pouze na 12.000 GJ/rok. Při těchto podmínkách vychází cena 
tepla ve výši 674,75 Kč/GJ bez DPH. V případě, že by byla výroba větší (chladnější zima nebo větší počet 
odběratelů), cena tepla by se snížila. 

RO výši ceny schválila. 

2. Odměny neuvolněným členům ZO 
RO projednala návrh na výši měsíčních odměn neuvolněným členům ZO, členům výborů a komisí a jejich 
předsedům. Předložit k projednání ZO. 

RO výši odměn neuvolněným členům ZO schválila dle návrhu. 

3. Obsazení komisí Rady obce Strašice, nominace do Školské rady 
RO projednala složení jednotlivých komisí, které slouží jako poradní orgán RO. RO zřídí tyto komise: Komisi 
pro občanské záležitosti, Komisi pro veřejné zakázky, Komisi pro rozvoj obce, Komisi pro partnerské obce, 
Komisi pro kulturu, sport a turismus, Komisi pro životní prostředí a Bytovou komisi. RO na jednání ZO dále 
navrhne členy Školské rady. 

Komise pro občanské záležitosti: Jana Halamová (předseda), M. Vajnarová ml., M. Vaníková, E. Kleknerová,   
A. Bergmanová, L. Pěnkavová, V. Šnaiberková 

Komise pro veřejné zakázky: Josef Štych (předseda), A. Horáček, J. Kotnauer, J. Švandrlíková, Mgr. T. Svoboda 

Komise pro rozvoj obce: Ing. arch. Eva Skleničková (předseda), Mgr. T. Svoboda, Mgr. J. Sovadina, T. Kunc,   
Š. Krátká, Ing. K. Šnaiberk, Bc. M. Bagar 

Komise pro partnerské obce: Mgr. Pavla Hrazdilová (předseda), Mgr. J. Kantor, Ing. P. Macháček, Mgr. Makaj, 
Mgr. Kožíšková, J. Režňák, J. Sedlář, J. Štych, T. Ulrych 

Komise pro kulturu, sport a turismus: Mgr. Tomáš Makaj (předseda), Mgr. Hrazdilová, Mgr. Weber, E. Lexová, 
R. Převrátilová, Š. Blaško, R. Tomášková, M. Pěnkava, J. Kuncová, P. Hojsák´,M. Dezortová. 

Komise životního prostředí: Mgr. Marcela Paulová (předseda), Ing. P. Macháček, J. Kysilko, L. Melicharová-
Červenková, Z. Míčová, F. Dragoun, T. Ulrych 

Bytová komise: Jana Praumová (předseda), Mgr. A. Kapolková, V. Kováčová, K. Hornová, PhDr. J. Buřič,         
J. Hájek, L. Melicharová-Červenková 

RO schválila složení těchto komisí.  

4. Žádost o pronájem sálu – Š. Červenka 
RO projednala žádost o pronájem sálu dne 26.12.2014 za účelem pořádání tradičního vánočního koncertu 
místních kapel. 

RO požaduje za pronájem sálu uhradit částku 1.000 Kč, sál bude následně uklizen na náklady žadatele. Ukončení 
akce bude nejpozději ve 2:00 hod. následujícího dne. 

RO žádost schválila.  



5. Zpráva o bezpečnostní situaci v obci – Policie ČR 

RO projednala zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice za období říjen 2014. 

RO vzala Zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice na vědomí. 

6. Rozbor hospodaření  - Inzula 
RO projednala Komentář k rozboru hospodaření firmy Zdeněk Smejkal – INZULA za období 1-9 roku 2014. Za 
uplynulé období mělo bytové hospodářství výnosy ve výši 8,719 mil. Kč. Výdaje byly ve výši 3,222 mil. Kč, 
odvod z hospodářské činnosti (splátka úvěru) činil 4,582 mil. Kč. Náklady na opravy a udržování byly ve 
výdajové složce ve výši 1,980 mil. Kč. Za uplynulé období bylo přiděleno 13 bytů, 15 bytů bylo převzato od 
nájemníků, z toho 7 pro neplacení nájmu. 

RO Komentář k hospodaření firmy Zdeněk Smejkal – INZULA  za období 1-9 roku 2014 schválila. 

7. Žádost o vyřešení bytové situace – Z. Procházková 
RO projednala žádost ohledně vyřešení bytové situace žadatelky, které k 30.11.2014 končí nájemní smlouva 
v pronajatém bytě. Žadatelka má již delší dobu podanou žádost o obecní byt velikosti 4+1, což byt č. 3 v č.p. 558 
je. Tento byt je od 1.11. volný.  

Vzhledem k tomu, že bytová komise v současné době nepracuje, byla tato žádost předložena RO k projednání. 

RO žádost o přidělení bytu schválila. 

8. Žádost o schválení podnájemní smlouvy - Kocábkovi 
RO projednala žádost o schválení podnájemní smlouvy bytu č. 2 v č.p. 462 mezi současným nájemcem a 
nájemcem novým. Doba podnájmu byla stanovena na dobu 1 roku. 

RO žádost o schválení podnájemní smlouvy schválila. 

9. Žádost o splátkový kalendář – č.j. 1526/14  
RO projednala žádost o splátkový kalendář na úhradu nákladů řízení projednávaného přestupku ve výši 1.000 
Kč. Žadatelka vzhledem ke své finanční situaci navrhuje měsíční splátku ve výši 100 Kč. 

RO žádost o sepsání splátkového kalendáře neschválila. 

10. Aktualizace směrnice 
Vzhledem ke změnám ve vedení obce bylo potřeba aktualizovat znění směrnice k finanční kontrole. Jako jeden z 
příkazců operace byla nově uvedena paní Eva Buchová, Ing. Šnaiberk byl z této směrnice vyškrtnut. 

RO schválila aktuální znění Směrnice k finanční kontrole č. 20/2011. 

11. Plán inventur na rok 2014 
RO projednala Plán inventur na rok 2014. Prvotní inventury hmotného majetku pro inventarizační položky 
budou zahájeny dne 24.11. a ukončeny 31.12.2014. Prvotní inventury pro inventarizační položky nehmotného 
majetku, pohledávek a závazků budou zahájeny 2.1.2015. Inventarizační zpráva bude zpracována do 31.1.2015.  

RO schválila předložený Plán inventur na rok 2014. 

12. Rozpočtový výhled na roky 2016-2017 
RO projednala návrh Rozpočtového výhledu na roky 2016-2017. V rozpočtovém výhledu jsou zahrnuty 
předpokládané příjmy a výdaje v těchto letech. 

RO schválila tento Rozpočtový výhled na roky 2016-2017. 



13. Rozpočtové provizorium obce Strašice na rok 2015 
RO projednala návrh Rozpočtového provizoria obce Strašice na rok 2015. Dle těchto pravidel obec hradí do 
doby, než bude schválen rozpočet na rok 2015, pouze nejnutnější výdaje zabezpečující chod obce, poskytuje 
příspěvek vlastní příspěvkové organizaci, hradí závazky vyplývající z uzavřených smluv, atd. 

RO vzala Rozpočtové provizorium obce Strašice na rok 2015 na vědomí. 

14. Věcný dar – Ing. K. Šnaiberk 
RO projednala návrh starosty obce na poskytnutí věcného daru bývalému místostarostovi obce Ing. Šnaiberkovi 
jako odměnu za vykonanou práci v minulém volebním období. 

RO schválila poskytnutí věcného daru Ing. Karlu Šnaiberkovi. 

15. Rozpočtové opatření obce č. 8-2014 
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 8-2014. ZŠ Strašice byla ponížena dotace o 500 tis. Kč 
z důvodu úspory tepla. Uspořené peníze za studenou vodu a teplo v bývalých kasárnách se použily na 
mimořádné výdaje v ostatních odvětvích (oprava multikáry, sekání trávy, oprava fasády radnice, atd.). 

RO schválila Rozpočtové opatření obce Strašice č. 8-2014. 

16. Program jednání ZO dne 3.12.2014 
RO projednala návrh programu jednání ZO dne 3.12.2014. RO navrhuje, aby se jednání ZO řídilo následujícím 
programem: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu jednání 
3. Schválení orgánů jednání 
4. Náměty a podněty občanů 
5. Schválení jednacího řádu Zastupitelstva obce Strašice 
6. Zřízení finančního a kontrolního výboru 

a) určení počtu členů finančního a kontrolního výboru 
b) volba předsedy finančního výboru 
c) volby předsedy kontrolního výboru 
d) volba členů finančního výboru 
e) volba členů kontrolního výboru 

7. Rozhodnutí o odměnách neuvolněným členům ZO, výborů a komisí 
8. Volba členů Školské rady 
9. Schválení zástupce obce ve sdruženích obcí 
10. Schválení oddávajících, oddávacích dnů a podmínek oddávání na OÚ Strašice 
11. Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.9.2014 
12. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 7-2014 a 8-2014 
13. Rozpočtové provizorium na rok 2015 
14. Rozpočtový výhled obce Strašice na roky 2016-2017 
15. Prodej majetku obce 

a) směna pozemku p.č. 1847/270 a 1847/271 v k.ú. Strašice 
16. Interpelace zastupitelů 
17. Kontrola usnesení 
18. Návrh usnesení 
19. Závěr 

17. Dodatek č. 1 – Spisový a skartační řád 
RO projednala návrh na doplnění Spisového a skartačního řádu. Do přílohy spisového a skartačního řádu bude 
doplněn ukládací znak 205 – Dotované projekty (veškerá dokumentace), skartační lhůta činí 10 let. 

RO Dodatek č. 1 schválila. 

 



 

                                                                                371 585 731 

Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc listopad 2014 
 Za měsíc listopad řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava –        14 x přestupek – řešeno v blokovém řízení  
                             8 x –  oznámení odboru dopravy 
                             4 x – přestupek cyklisté  
 Veřejný pořádek  -    6 x přestupek  
Občanské soužití -      3 x  přestupek - 1x oznámení PČR 
Proti majetku   -         5 x  přestupek, z toho 3x oznámení přečinu PČR 
OZV č. 3              -         4 x přestupek   
OZV č. 4             -          5 x přestupek  
Nález věci             -       2x klíče, 1x peněženka s doklady, kotě, brýle 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu :    2 x 
Řešení stížnosti občanů :  3 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek:  4 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu:  2 x   
Vážení občané, 
v prosincovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za uplynulý  měsíc z pohledu 
Obecní policie Strašice. 
Veřejný pořádek 

Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu z aut ke kontejnerům v části náves. (plasty z automobilu). 
Odkládání odpadů mimo kontejnery, převrácené sběrné nádoby (sídliště za OÚ). 
Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce. 

          

Trestná  činnost                                                                                                                           

Opětovné páchání trestné činnosti jako je poškozování 
cizí věci, neoprávněné vniknutí do  budovy 
společenských organizací. Zde pachatel násilně vniknul 
do 9 dveří  různých  organizací, kde odcizil obnos peněz. 
Jenom na dveřích spáchal škodu ve výši 20.000 Kč, 
škoda vznikla obci Strašice. Dále pachatelé 2x  
neoprávněně vnikli do domu (neobydlené chalupy). 
V jednom případě obecní policie chytla a zajistila 3 
pachatele při činu. 

T.č. sprejerství byl opět spáchán na budově 
bývalých  kasáren.  



Doprava  - důležitá informace, která se přehlíží 

 Přepis vozidla 

Po prodeji vozidla musí svůj díl práce udělat prodejce i kupující. 

 Povinnosti prodejce 

Prodejce bude muset zajít na dopravní inspektorát na městském úřadu obce s rozšířenou působností, pod kterou 
on a jeho vůz spadají. Tam vozidlo odhlásí. Odhlášení bude zaznamenáno do technického průkazu, který pak 
předá kupujícímu. 
Povinnosti prodejce tímto končí, ale ve svém zájmu by měl ještě co nejdříve zrušit povinné ručení, aby zbytečně 
neplatil za něco, co nevyužívá a ani využívat nemůže.  

• Povinnosti kupujícího 

Kupující bude mít povinností více. Po odhlášení vozidla prodejcem si ho nechá nejprve pojistit. Tím do ruky 
dostane další důležitý doklad, zelenou kartu. 
U ojetých vozidel je potřeba také absolvovat evidenční prohlídku, která prověří původ a stav vozidla. Se všemi 
potřebnými doklady (zelená karta, protokol o evidenční prohlídce, technický průkaz, doklad o STK, vyplněná 
žádost o registraci vozidla) pak zajde na svůj dopravní inspektorát, kde zaplatí poplatky za převod auta (800,- Kč 
za převod auta, případně ještě Eko daň pro vozidla, která nesplňují normu EURO 3).  

Pokud je vše v pořádku, dopravní inspektorát převede nové údaje do technického průkazu, přidělí SPZ (pokud na 
vozidle nezůstaly původní, při jízdě s vozidlem je potřeba používat převozní značky, než Vám inspektorát přidělí 
tyto nové) a nový majitel může vozidlo naplno využívat.  

  EURO 1 EURO 2 EURO 3 

Eko daň již byla jednou 
zaplacena 800,- Kč 800,- Kč 800,- Kč 

Eko daň ještě nebyla 
nikdy zaplacena 10. 800,- Kč 5. 800,- Kč 3. 800,- Kč 

 

Upozornění 

Blíží se oslavy Mikuláše, závěr konce roku 2014 a s tím i oslavy nového roku, které někteří slaví odpalováním 
petard, světlic a dalšího pyrotechnického materiálu, přičemž stále více dochází k újmě na zdraví a poškození 
popálením. K tomuto někdy nebezpečnému materiálu přichází do styku děti, které si jej koupí v obchodech bez 
vašeho vědomí a byly i případy, že o tom vědí rodiče a děti se tím chlubí. Potom střílí v okolí obytných domů, 
veřejných zařízení a objektů. Žádáme tímto rodiče, aby tomuto nebezpečnému jevu zabránili a dbali o zdraví 
svých dětí, dalších občanů i zvířat. Je zakázáno používat tuto pyrotechniku v blízkosti obytných domů a budeme 
tuto skutečnost kontrolovat. Pyrotechniku třídy II. stupně nebezpečnosti si mohou zakoupit pouze osoby starší 18 
let. Třída I.stupeň nebezpečnosti je určena pouze pro děti starší 15 let. 

Občany žádáme, aby při používání pyrotechnických prostředků dodržovali zásady bezpečnosti a místa pro 
používání, které jsou uvedeny na zadní části výrobků, neohrožovali zdraví své, jiných osob, zvířat a majetku. 
Povinnost každého je úklid, tedy likvidace použitých pyrotechnických prostředků do sběrných odpadních nádob a 
nenechat je na volném prostranství, protože by se dopouštěli přestupku proti veřejnému pořádku, a to zanedbání 
povinnosti úklidu. Nevyhořelé části pyrotechniky (zapalovače) jsou jedovaté a po požití zvířetem může dojít 
k otravě.    

Vážení občané, 
na závěr roku 2014 mi dovolte za celý kolektiv Obecní policie Strašice popřát Vám příjemné prožití svátků 
vánočních, mnoho štěstí, zdraví, osobních a pracovních úspěchů v novém roce 2015. 

                                                                                                  Velitel obecní policie Strašice      Ing. Frajt Luboš                                         



TRESTNÁ ČINNOST 

Ohrožení pod vlivem návykových látek  
     Dne 11. října tohoto roku zastavila ve Strašicích hlídka hrádeckých policistů  vozidlo Audi. Provedená 
dechová zkouška u 27letého cizince odhalila, že před jízdou požil alkoholické nápoje. Dechová  zkouška byla 
totiž s výsledkem 1,18 promile alkoholu v dechu, opakovaná zkouška 1,13 promile. Policisté jednání řidiče 
kvalifikovali jako podezření ze spáchání přečinu ohrožení pod vlivem návykové látky. Po obdržení výsledků 
z krve si muž  převzal z rukou policistů záznam o sdělení podezření ze spáchání uvedeného trestného činu. 
Případ byl evidován ve zkráceném přípravném řízení. 
     Před půlnocí 24. října tohoto roku kontrolovala policejní hlídka v obci Strašice 51letého muže. Dechová 
zkouška na zjištění alkoholu byla s pozitivním výsledkem, na displeji se ukázala hodnota 1,46 promile alkoholu 
v dechu. Řidič byl vyzván k podrobení se lékařskému vyšetření.  Policisté zahájili úkony trestního řízení pro 
přečin ohrožení pod vlivem návykové látky. Po obdržení výsledků z krve bude ve věci dále rozhodnuto.  
 
Fyzické napadení a nebezpečné vyhrožování 
     V polovině října tohoto roku v ranních hodinách mělo dojít na autobusové zastávce ve Strašicích ke slovnímu 
a následně i fyzickému napadení. Z tohoto jednání se má zodpovídat 35letý muž. Veškeré okolnosti jsou 
předmětem šetření, které má v rukou služba kriminální policie a vyšetřování v Rokycanech.  
Krádež 
     Hrádečtí policisté přijali v druhé polovině října oznámení o krádeži okapových svodů z budovy obecního 
úřadu. Pachatel odcizil svody v hodnotě téměř dvaceti tisíc korun. Případ byl zaevidován jako trestný čin 
krádeže a do současné doby se možného pachatele nepodařilo ustanovit. Jeho jednání je nadále v šetření 
hrádeckých policistů.  
     V  době z 18. na 27. října letošního roku vnikl pachatel do domu ve Strašicích. Vnitřní prostory prošel, ale nic 
neodcizil. Poté násilím vnikl do zabezpečené dílny a zde odcizil motorovou sekačku a brusku. Majiteli způsobil 
škodu ve výši téměř deset tisíc korun. Policisté jednání pachatele prověřovali pro podezření ze spáchání přečinu 
krádeže. Operativním šetřením se podařilo ustanovit podezřelého 33letého muže, který je v současné době stíhán 
vazebně. 
     Koncem října  v ranních hodinách se díky všímavosti obyvatele a jeho včasné reakci, která spočívala 
v předání informace strážníkům obecní policie a následnému předání Policii ČR, podařilo zadržet na místě činu 
tři osoby, které se měly dopouštět majetkové trestné činnosti na Hrádecku. Ze strany strážníka obecní policie 
byla v inkriminovanou dobu zadržena ve vozidle podezřelá žena a ze strany policistů byli zadrženi na místě činu 
dva muži. Následnými výslechy podezřelých ve věku 19, 23 a 33 let bylo zjištěno, že po vzájemné domluvě 
vyjeli společně s vozidlem na Rokycansko, a to s úmyslem odcizit nějaké nářadí, které chtěli následně zpeněžit. 
Po domluvě 19letá žena zůstala ve vozidle a měla hlídat okolí. Mezitím muži vnikli násilím do stodoly, kterou 
prohledali, ale aniž by stihli něco odcizit, byli zadrženi policejní hlídkou. Škoda na odcizených věcech nebyla 
vzhledem k přistižení při páchání činu způsobena, ale na poškození způsobili škodu ve výši 200 korun. Ještě 
včerejšího dne si oba muži převzali z rukou policistů záznam o sdělení podezření ze spáchání přečinu krádeže 
spáchaného ve stádiu pokusu ve formě spolupachatelství a 19letá žena si převzala sdělení pro přečin krádeže 
spáchaný formou účastenství.  
     Poděkování v tomto případě patří hlavně oznamovateli, který se včasným oznámením zasloužil o 
zadržení pachatelů.  
 
                                                                     DOPRAVNÍ AKCE  
     Začátkem října se policisté z dopravního inspektorátu Rokycany zaměřili na povinnou výbavu u cyklistů, 
dodržování zákazu požívání alkoholických nápojů a jiných návykových látek a respektování rychlostních limitů 
u řidičů motorových vozidel. V době o 20.30 hodin do 2. hodiny následujícího dne zkontrolovalo 6 dopravních 
policistů 40 motorových vozidel, kdy zjistili 16 přestupků v dopravě. Na místě v blokovém řízení jich muži 
zákona vyřešili  čtrnáct v celkové výši deset tisíc korun. Dva přestupky budou ze strany policistů následně 
oznámeny ke správnímu řízení. 
  
POVINNOSTI ŘIDI ČE MOTOROVÉHO VOZIDLA – ze zákona č. 361/2000 Sb.  
Řidič s motorovým vozidlem o maximální přípustné hmotnosti do 3 500 kg smí jet: 
- na dálnici nebo silnici pro motorová vozidla v obci (př. obchvat) nejvýše 80 km/h 
- na dálnici a silnici pro motorová vozidla rychlostí nejvýše 130 km/h 
- mimo obec rychlostí nejvýše 90 km/h 
- v obci rychlostí nejvýše 50 km/h 
 
Fyzická osoba se dopustí přestupku, když při řízení vozidla 
- překročí nejvyšší dovolenou rychlost v obci o 40 km/h a více nebo mimo obec o 50 km/h a více (pokuta 5.000 



– 10.000 Kč + zákaz činnosti 6 měsíců až 1 rok), BODY : 5 
- překročí nejvyšší dovolenou rychlost v obci o 20 km/h a více nebo mimo obec o 30 km/h a více (pokuta 2.500 
– 5.000 Kč) BODY: 3; blokové řízení: do 2.500 Kč 
(pokud se tohoto přestupku dopustí opakovaně ve 12 měsících : oznámení správnímu orgánu – zákaz činnosti na 
1 až 6 měsíců + pokuta 2.500 – 5.000 Kč) 
překročí nejvyšší dovolenou rychlost v obci o méně než 20 km/h nebo mimo obec o méně než 30 km/h (pokuta 
1.500 – 2.500 Kč) BODY: 2; blokové řízení: do 1.000 Kč (ustanovení o opakovaném spáchání se na tento 
přestupek nevztahuje) 
  
Řidič nesmí: 
- řídit vozidlo bezprostředně po požití alkoholického nápoje nebo užití návykové látky nebo v takové době, kdy 
by mohl být ještě pod jejich vlivem 
- požít alkoholický nápoj nebo užít návykovou látku během jízdy  
- předat řízení vozidla osobě, která nesplňuje zákonné podmínky, která je pod vlivem alkoholu nebo jiné 
návykové látky 
 pokuta: 2.500 – 20.000 Kč, BODY: 7 
(popřípadě 25.000 – 50.000 Kč, př. při stavu vylučujícím způsobilost u cyklisty) 
 
Povinnost řidiče : 
- podrobit se na výzvu policisty/strážníka vyšetření ke zjištění, zda není ovlivněn alkoholem nebo jinou 
návykovou látkou (odmítnutí – přestupek: pokuta 25.000 – 50.000 Kč + zákaz činnosti 1-2 roky; BODY: 7) 

Povinnost cyklisty: 
- cyklista je povinen za snížené viditelnosti mít při jízdě rozsvícen světlomet s bílým světlem svítícím dopředu a 
zadní svítilnu se světlem červené barvy nebo přerušovaným světlem červené barvy. 

Povinná výbava jízdního kola: 
  
- přední brzda, zadní brzda, přední odrazka bílé barvy, zadní odrazka červené barvy, oranžové odrazky na 
paprscích kol 
  
Výbava jízdního kola za snížené viditelnosti 
 - přední světlomet svítící bílé barvy, zadní svítilna červené barvy (nebo blikačka), zdroj el. proudu. 
  
     Před jízdou si zkontrolujeme, zda je kolo v pořádku a nic mu nechybí. Mladší 18 let nevyjíždí bez 
ochranné přilby. Nejbezpečněji je pro cyklisty na stezce pro cyklisty.  
                                                                                                                            nprap. Hana Kroftová 
                                                                                                                            vrchní inspektor 
                                                                                                                            tel. 974 335 207 
                                                                                                                            mobil: 602 462 701 
                                                                                                                            e-mail: krpp.tisk.rokycany@pcr.cz 
                                                                                                                            www.policie.cz 
 
 



Přichází  čas vánoční… 

 Pomalu se blíží letošní vánoční svátky, s nimiž 
přichází období klidu a vzájemného 
porozumění.   Listnaté stromy svlékly své kabáty          
a první hvězda se na obloze objevila již  o něco dříve. 
S příchodem prosince se večery prodlužují a Nový rok 
dává znát, že už je za dveřmi. To vše nutí člověka 
k zastavení  po celoročním  shonu. Rád tedy usedne ke 
stolu se svými blízkými  v  zamyšlení  nad uplynulým 
rokem. Ještě předtím ale prožijeme období  plné 
vánočně laděných koncertů a  dalších kulturních akcí, 
které jistě zpříjemní žití v naší milované brdské obci. 
Vážení strašičtí občané, chtěl bych vám poděkovat za 
projevenou důvěru v komunálních volbách,  udělám 
vše co je mých silách proto, abych tuto důvěru 
nezklamal.  Především vám všem přeji krásné a 
šťastné vánoce a hodně zdraví do příštího roku  2015. 

                                              Jiří Hahner  starosta obce                                                                                                       

 

 

 

Vážení spoluobčané,  

  chtěli bychom zde poděkovat všem, kdo jste svým hlasováním ve volbách do obecního 

zastupitelstva podpořili naše kandidáty za ČSSD.  I přesto, že složení naší kandidátky prošlo 

změnami, získali jsme ve volbách pěkné tři mandáty. Věříme, že Vaše hlasy pomohou 

při prosazování a podpoře prospěšných návrhů v naší obci. Děkujeme také občanům,  kteří  se 

podíleli na  zajištění  průběhu voleb ve Strašicích. Zároveň mi dovolte, abych vám popřála 

krásné prožití vánočních svátků a mnoho štěstí a zdraví v Novém roce 2015. 

                           Eva Buchová, předsedkyně MO ČSSD Strašice 

Redakce  časopisu Barňák, 

   přeje všem čtenářům, spoluobčanům i návštěvníkům krásné a 
veselé prožití vánočních svátků. Do Nového roku pak přeje 
hodně zdraví a štěstí. Našim dopisovatelům pak přejeme 
inspiraci při psaní článků a těšíme se na další spolupráci v roce 
2015.                 Za redakci Mgr. Tomáš Makaj a Eva Lexová 

 



Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče za měsíc listopad 
 
Krajské finále v hokejbalu 
    Vrcholem atraktivního turnaje bylo krajské finále, které se uskutečnilo v Plzni dne 23.10. 2014 v hokejbalové 
hale. Do finálové části turnaje vstoupili naši hoši bez ostychu a hned na úvod porazili tachovskou základní školu, 
poté však zbývající tři zápasy ve skupině prohráli a k postupu do čtvrtfinále museli vyhrát proti 22. sportovní ZŠ 
z Plzně. Hoši se semkli a přesto, že v průběhu důležitého zápasu prohrávali o 3 branky, dokázali nepříznivý 
vývoj otočit a po strhujícím závěru zvítězili 5:4.  
     Nabuzeni důležitou výhrou nastoupili hoši do čtvrtfinále proti ZŠ Zruč, která suverénně zvítězila ve druhé 
skupině. Hoši zápas zvládli s noblesou, zvítězili 4:3 a probojovali se do semifinále, kde ovšem těsně nestačili na 
ZŠ Přeštice a podlehli 4:3. Poslední zápas byl o bronzové medaile za třetí místo se ZŠ Kralovice, žáci na hřišti 
nechali úplně všechny síly a emotivně  vypjatý zápas skončil remízou 3:3, následoval penaltový rozstřel, ve 
kterém naši borci bohužel prohráli. Skončili tedy celkově na krásném čtvrtém místě v konkurenci přibližně 50 
základních škol z celých západních Čech, což je obrovský úspěch s porovnáním s tím, jak malá je naše základní 
škola ve srovnání velikostí škol jako jsou Přeštice, nebo Klatovy.  
     Klukům, kteří takto úspěšně reprezentovali naši školu, patří obrovské poděkování a respekt za předváděné 
sportovní výkony. Tým se skládal z těchto hráčů: Zdeněk Mrázek (8.A), Tomáš Zink (8.A), Jan Hrách (7.B), 
Jan Planeta (7.A), Robert Rontó (7.B) a Martin Vágner (7.A).                                              Mgr. Jiří Monhart                                                                                                        
 
Turnaj ve florbalu 
     Dne 24. října se v ZŠ Karla Vokáče uskutečnil turnaj ve florbalu pro první stupeň. Jednalo se o okresní kolo, 
do kterého se bohužel přihlásila pouze naše základní škola a ZŠ Radnice. Obě školy vytvořily dvě družstva, 
takže každý tým sehrál celkem tři utkání.      Nejlépe si vedlo družstvo Radnice "A", které po vypjatém boji těsně 
porazilo Strašice "A", třetí místo obsadilo druhé mužstvo z Radnic a čtvrté místo domácí základka.  
     Naši školu reprezentovali tito mladí a nadějní sportovci: Dezort Jan, Andrlík Matouš, Anděl David, Huml 
František, Hrách Josef, Převrátilová Pavlína, Harčarik Pavel, Krchovová Eliška, Krchov Slávek, Řáha 
Matyáš, Lang František, Sedlář Matěj, Kunc Štepán, Tyrpekl Adam a Veverca Lukáš.                                                                                                     
Mgr. Jiří Monhart 
 
Okresní kolo dívek a chlapců v házené 
  První halové turnaje letošního školního roku se uskutečnily 22. a 23. října v tělocvičně rokycanského gymnázia. 
Turnaj v házené absolvovali kluci ve středu a holky ve čtvrtek a obě družstva dosáhla shodného umístění. Páté 
místo pro oba týmy sice není úplně nejlepším umístěním, ale i přesto si naši sportovci zaslouží pochvalu za svoji 
bojovnost a přípravu, kterou házené věnovali.                      
 
Halloween v 6. A 
Začátkem listopadu oslavili šesťáci v 
hodině anglického jazyka svátek 
Halloween. Děti si nejprve procvičily 
příslušnou slovní zásobu, pak se 
oblékly do strašidelných kostýmů, 
vydlabávaly dýně a plnily různé 
soutěžní úkoly.                         Mgr. 
Pavla Hrazdilová 
 
Výstava z fondu přírodovědné 
sbírky 
Dne 6. 11. se v době konzultačních 
hodin uskutečnila v prostorách školy 
výstava z fondu přírodovědné sbírky 
kabinetu přírodopisu. Veřejnost si tak 
mohla prohlédnout různé 
dermoplastické preparáty 
(vycpaniny) zvířat, která žijí u nás i v 
jiných částech světa. Pozornost budilo například mládě žraloka, jezevec, výr nebo obrovská mořská želva. Sbírka 
vycpanin, různých modelů, preparátů i minerálů v kabinetu přírodopisu byla budována dlouhodobě, je velmi 
obsáhlá a slouží dětem k názornému přiblížení světa živé i neživé přírody.                                                                                                                         
Mgr. Jitka Brejchová 
 
 



Den otevřených dveří v 1. třídě 
V úterý dne 11. listopadu proběhl první a 
druhou vyučovací hodinu ve třídě 1. A 
“Den otevřených dveří”. Rodiče a další 
příbuzní se mohli zúčastnit výuky a 
podívat se na vlastní oči, co vše se naši 
prvňáčci od začátku školního roku již 
naučili, jak je to ve škole baví a jak se jim 
daří v kolektivu vrstevníků.      
                       Mgr. Irena Mitterbachová 
 
Projekt „Rozumíme penězům“ 
     Také letos se žáci 7. a 8. ročníku 
účastnili projektu finanční gramotnosti s 
názvem “ Rozumíme penězům.“ V tomto 
školním roce projekt probíhal ve dnech 
10. a 13. listopadu. Žáci byli rozděleni do 
modelových rodin a museli se vypořádat s 
následujícími tématy: 
7.A – Hospodaření domácnosti, Dovolená 
8.A – Zodpovědné zadlužování, Výhodné nakupování 
     V rodinách děti teoreticky i prakticky řešily 
různé problémy, které se mohou vyskytnout při 
hospodaření s penězi a při sestavování rozpočtu. 
Sedmáci si museli ohlídat rovnováhu příjmů a 
výdajů a ještě ušetřit na dovolenou. Žáci 8. třídy 
řešili náklady na bydlení, hledali úspory v těchto 
nákladech a promýšleli nové bydlení. 
     Získané poznatky musely jednotlivé rodiny 
přednést před porotou, která hodnotila kromě 
finančních dovedností také úroveň jazykového 
vyjadřování a celkový dojem. Nejúspěšnější 
rodiny z každé třídy byly odměněny drobnými 
dárky. Žáci se tak na konkrétních příkladech učili 
odpovědně finančně rozhodovat, logicky 
argumentovat, orientovat se v informačních 
zdrojích a spolupracovat ve skupině.                                  
                                                                                                                                              Mgr. Marcela Paulová 
 

Florbalový úspěch starších 
dívek - první v okrese, třetí v 
kraji ! 

     Naše družstvo starších 
děvčat ve složení Jana 
Hájková, Nikola Heiserová, 
Nikola Hončová, Dominika 
Pechová, Andrea Císařovská, 
Karolína Mocová, Tereza 
Dezortová, Sabina Reidlová a 
Vladimíra Veselá se zúčastnilo 
okresního kola ve florbalu, kde 
ve své skupině 
porazilo  TGM  2:0, Osek 1:0 a  s 
gymnáziem remizovalo 1:1.  Ze 
skupiny družstvo postoupilo z 
prvního místa a v semifinále 
porazilo Radnice 3:0.        Ve 
finále naše děvčata z 8. a 9. třídy 
porazila výběr Jižního předměstí 



(Čechova) 4:1 a 
postoupila do krajského 
kola, které se konalo dne 
21.11. 2014 v Plzni. 

          Dne 21.11. 2014 se 
naše družstvo ve stejném 
složení zúčastnilo 
krajského kola ve 
florbalu v Plzni. Únava 
byla na děvčatech znát a 
první dva zápasy 
prohrála.V play off se 
však děvčata vzchopila a 
porazila ZŠ Domažlice 
4:2.V dalším zápase 
podlehla děvčata 
budoucím vítězkám 
z Horažďovic, ale v boji 
o 3. místo se 
vzpamatovala a porazila 
ZŠ Horní Bříza  4:1.  
     Perfektní den měla Tereza Dezortová, která v rozhodujícím zápase vstřelila tři branky. Dík za vzornou 
reprezentaci patří všem dívkám.                                                                                            Ing. Vladimír Pospíšil 
 
 
 
Pozvánka na tradiční „živý Betlém“ 
 
Každoroční „živý Betlém“ spojený se zpěvem vánočních koled 
proběhne před budovou školy ve středu dne 17. prosince od 15:00 hodin. 
Všichni jste srdečně zváni ! 
                                             

 
 
Vážení čtenáři časopisu Barňák, 
     vzhledem k tomu, že se opět rok velmi rychle sešel s rokem a na stránkách 
tohoto časopisu se setkáváme v tomto roce již naposledy, dovolte mi popřát Vám jménem vedení školy a celého 
pedagogického sboru příjemné a klidné prožití vánočních svátků a v novém roce 2014 pevné zdraví, hodně 
štěstí, pohody a příjemných chvil s informacemi a zajímavostmi z naší Základní školy Karla Vokáče ve 
Strašicích.  
                                                                                                                 Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 
 

Plzeňský skart přeje příjemné prožití vánočních svátků, hodně 

zdraví, štěstí a  úspěchů v roce 2015. 

                                                                                                                            

Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický 

odpad. Likvidace autovraků zdarma. Tel: 602 414 523, 602 208 996.  www. plzenskyskart. 

 



Dračí slet v mateřské škole 

„Milé děti, moc vás prosím o pomoc.“ Právě tak začínal dopis od Drakulaury, dračí královny. Celá mateřská 
škola ten den žila záchranou draka Honzíka, kterému se ztratily z ocasu mašle. Děti plnily úkoly a za ně si vždy 
vysloužily mašli na drakův ocas. Přestože to byly 
úkoly stejné, byly upraveny pro jednotlivé třídy 
tak, aby odpovídaly věku dětí a jejich schopnostem.  
Proto i ti nejmladší nosili dračí vejce do jeskyně a 
zvládali cestu plnou překážek. Všichni si 
vyzkoušeli, jak dostat draka ze skrýše namotáním 
provázku. Při poskládání dračí hlavy 
z rozstříhaného obrázku si nejvíce věděly rady děti, 
které rády skládají puzzle. Poslední, nejobtížnější 
úkol, však děti čekal na závěr. Ozdobit dračí ocas 
papírovými mašlemi. Děti ze třídy Kytiček hledaly 
jen zelené mašle.  Děti z ostatních tříd již měly za 
úkol barvy dle pokynu pravidelně střídat.   Čtyři 
stanoviště, čtyři mašle pro každou třídu. Drak 
Honzík byl zachráněn a mohl zase létat. Královna 
Drakulaura všem moc poděkovala a rozdala 
odměny – lízátka, omalovánky a hlavně, pro 
každou třídu létacího draka.  Celá mateřská škola 
se sešla na louce pod kostelem. Nálada byla 
výborná a nezkazil ji ani fakt, že vítr se někam 
schoval a naše nové draky neprohnal po obloze. 
Jaké bylo druhý den překvapení, když přišel ještě 
druhý dopis od Drakulaury. V něm bylo 
poděkování všem 38 dětem, které z domova 
přinesly úctyhodný počet  51 draků na výzdobu 
mateřské školy.  Za krásně prožitý Dračí den patří dík učitelkám ze třídy Sluníček, Janě Kuncové a Ivaně 
Janouškové, které vše báječně zorganizovaly.  

Za pohádkou 

Mateřská škola přijala pozvání Divadla Alfa,  na hru Vítka Peřiny  Perníková chaloupka.  Děti ze třídy Sluníček 
a Koťat, doplněné o ty nejstarší ze třídy Berušek se dne  14.11. 2014 vydaly autobusem,  společně s učitelkami,  
do Plzně. Děti plny očekávání, vybaveny svačinkou v batůžku a svátečním oblečením, vše skvěle zvládly.  
Pohádkový příběh byl  doprovázen dvěma pecaři a samotná pohádka pak hraná loutkami – marionetami.  
Propojení známého pohádkového příběhu s   lidovými písněmi a mistrným hereckým i loutkohereckým uměním 
jen podtrhlo skutečně kulturní zážitek. Jeníček a Mařenka se šťastně vrátili domů, stejně jako my z divadla.  
Dobrý konec je pro děti dobrým začátkem. A nejen pro ně.                                                     

                                                                                                                                                 Alena Krausová, DiS. 

Strašická kapela „Pecičky“ hledá do svých řad kytaristu. Hrajeme pouze české hity od 70 let po 

současnost. 

 Kontakt v případě zájmu: pecičky.strašice@zseznam.cz  - nebo tel. 606 170 445 – Roman Krajdl 

Rekondiční a relaxační masáže ve Strašicích 

Masáže můžete objednat na tel.č. 731 556 914 nebo osobně v lékárně ve Strašicích u p. Halbychové. 

Možno i jako vhodný Vánoční dárek. 



                            Co je to vůdcovský princip a můj pohled na průběh povolebních jednání 
Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa pro Strašice) 

       
     Nejprve musím poděkovat Jirkovi Kantorovi za to, že zveřejnil svůj projev z ustavujícího zastupitelstva 
v minulém Barňáku. Lidé tak budou moci snadno porovnat to, co napsal on a co si o tom myslím já. Čtenáři si 
pak sami mohou rozhodnout, kdo si honí triko a kdo se snaží o demokratické principy. Pak mu musím poděkovat 
za to, že mi poměrně dobře nahrál na odpověď a poskytl mi možnost vysvětlit lidem můj pohled na 
demokratické řízení obce. Nemohu ze sebe bez odezvy nechat udělat pitomce, který si v obci dělá 
v demokratické společnosti nějaký nárok na funkce. Pan Mgr. Kantor připomenul ve svém projevu 25. výročí 
sametové změny režimu, které jsme se oba od začátku zúčastnili. Problém vidím v tom, že si na to asi 
vzpomínáme každý jinak a jeden z nás už asi zapomněl na 10 zásad demokratického jednání, které přišly z centra 
OF v té době.  
    Já jsem nezapomněl na naše setkávání nejprve v klubovně ČK u Tomana Horáčka, pak za plentou v Kulturáku 
a pak i u Nutilů v hospodě ve Chlívě, kdy bylo vždy obsazeno poměrně dost židlí. Jirka Kantor už si na to asi 
nevzpomíná. Nezapomněl jsem na týmovou práci a týmovou přípravu na řízení obce v lednu a v únoru 1990, kdy 
jsme sesadili předlistopadové vedení obce bez vážných následků pro obec. Nezapomněl jsem na týmové 
vyjednávání, na týmové setkávání u kulatých stolů. Pak jsem také nezapomněl a dodnes si pamatuji, jak jsme 
jednali v ČNR a při sněmech Občanského fóra, kde nám lidé, kteří byli na špici změn v tomto státě, vysvětlovali 
základní principy demokratického vládnutí, a které jsem se snažil po celou dobu ve Strašicích uplatňovat. Byly 
postaveny na jednoduchém pravidlu, že „víc hlav víc ví“. Mám na magnetofonových páskách zaznamenáno 
jednání na sněmu OF v Praze-Hostivaři, kde se OF začalo dělit a rozhodovalo se mezi tím, zda z OF vznikne 
politická Strana, nebo bude mít dále volnou strukturu Hnutí. Přišel k našemu stolu Petr Pithart (zastánce volné 
struktury společnosti) a sdělil nám, že pan Klaus (tvrdý zastánce Strany a vůdcovského principu řízení) nechce 
s nikým ze zastánců volné struktury mluvit, pouze s J. Dienstbierem.  Tam jsem pochopil, že v mnoha lidech je 
stranictví zadřené pod kůží víc, než je zdrávo a mnohým to zůstalo dodnes. Řídím se stále heslem OF: „Nejsme 
jako oni!“ Proto jsme měli jako volební heslo otevřenou radnici, kterou ODS ve Strašicích evidentně nechce. 
   Takže od roku, který Jiří Kantor ve svém projevu tak chválil, se snažím ukázat lidem, že „ v jednotě je síla“      
a ne v jedné straně, nebo v jednom člověku. Člověk je tvor chybující a při jakékoli práci či při jakémkoli jednání 
může jeden člověk na cokoli zapomenout a pak mohou vznikat chyby v návazných pracech a činnostech. Snažím 
se lidi naučit, že se musí scházet a jednat mezi sebou a hledat nejlepší řešení a shodu v podstatě ve všem. 
Nemám rád jednohlasný souhlas.  
      Kdybych chtěl být vůdcem, v roce 1995 bych neodstoupil z funkce místostarosty, ale ohnul bych si páteř 
před tehdejším Starostou a jeho Tajemníkem. Kdybych chtěl být vůdcem, v roce 1998 bych neodstoupil 
z mandátu po podivných volbách Rady obce a ohnul bych si páteř. Kdybych chtěl být vůdcem, tak jsem v roce 
2002 nepodporoval kandidátku ze samých žen. Kdybych chtěl být vůdcem, tak bych před 4 roky netrval na 
našem volebním programu a lhal bych klidně lidem, jak pro ně pracujeme. Kdybych chtěl být vůdcem, byl jsem 
na kandidátní listině v těchto volbách na prvním místě.  
   Kdybych chtěl být vůdcem, tak bych na koaliční jednání chodil sám, jako to udělal současný starosta, který si 
zval a zve na radnici jednotlivce a pak s nimi jedná bůhví o čem. Ne nechci být vůdcem!  Chci, aby se jakýchkoli 
jednání účastnilo co nejvíce lidí z naší party, dokonce i lidí, kteří na kandidátce ani nebyli. Kdybych chtěl být 
vůdcem, tak se za uplynulé 4 roky ani jednou nesejdeme v partě, abychom se poradili o tom, co je ve Strašicích 
dobré a co špatné. Kdybych chtěl být vůdcem, tak se vykašlu už před 8 roky na komisi pro veřejné zakázky, na 
komisi pro rozvoj obce, na Partnerství, nenapíšu do Barňáku za 4 roky ani řádku a dělám si na radnici 
netransparentně, co chci. Vůdci se nechovají tak, že každému všechno vykecají a napíšou to do veřejných 
informačních zdrojů. To asi Jiří nepochopil, nebo dokonce neví. Ale já si takto představuji občanskou 
společnost. 
     Je sice možné, že kandidáti ODS pověřili samotného starostu jednáním s jinými subjekty. Nicméně pro 
takovéto jednání musí být vždycky dva. Pověřený pan starosta a ten druhý subjekt, který jde na jednání. 
Alternativa pro Strašice se dohodla, že na jednání budeme chodit ve skupině. A s tím nikdo nic nenadělá, jedině, 
že to přijme nebo odmítne. Pak je ale s podivem, že si říká Demokrat. Já to beru tak, že pozvání jednoho člověka 
druhým na „jednání“ o koalici není demokratické, ale vůdcovské jednání. Přesně naopak to je, než Jiří tvrdí. 
Každý, kdo se dnes ještě vydrží dívat na zprávy v televizi, může vidět, že na jednání o koalicích po celé 
republice chodí vyjednávací týmy a ne jednotliví vůdci. Jednotliví lidé se scházejí na vymýšlení kdovíčeho, třeba 
i leváren, tajných dohod. Demokraté a odborníci se scházejí v týmech. Co dojednali, zveřejňují na tiskovkách, 
v novinách, na webech atd.   
    Ano, starosta po volbách jednou zavolal Petrovi Macháčkovi a řekl mu, že se s ním chce sejít. Řekl, že termín 
ještě upřesní. Bohužel na druhý telefon čekal Petr marně. Myslím, že to bylo jen alibistické gesto a jednat s ním 
vůbec nechtěl. Před volbami se totiž na oficiálním webu obce objevil „otevřený dopis“, dokonce jej Petr dostal 
od Tajemníka (prvního podřízeného starosty) oficiální obecní poštou. V něm po něm Tajemník chtěl, aby 
Alternativa cenzurovala svůj volební program a omluvila se zaměstnancům radnice. V demokratické společnosti 



věc sice možná, nicméně ve slušné demokracii nevídaná!!! Že by starosta o dopisu nevěděl, není možné. Pak ale 
musím jeho telefonát Petrovi Macháčkovi na schůzku po volbách hodnotit jako pokrytectví! Současně se před 
volbami ve schránkách objevil dopis nájemcům obecních bytovek, ve kterém Alternativu Inzula znectila jako 
lháře. Nevěřím tomu, že ODS a Mgr. Kantor a vlastně celá původní Rada obce o tom nevěděla. Jiří ve svém 
projevu řekl, že jsme všichni chtěli „svobodně psát nebo zpívat o čemkoli“ . Když to Alternativa ve volebním 
programu udělala, řekl: „Tato strana vedla útočnou a nekorektní volební kampaň.“ Pak musím projev Jirky 
Kantora 6. listopadu hodnotit jako pokrytectví na druhou! 
     A pak po volbách, místo pozvánky ke koaličnímu, nebo jakémukoli jednání, jsem se od kriminální policie 
dozvěděl, že na nás pan Smejkal podal trestní oznámení za náš volební program a byl jsem 30. října pozván 
k podání vysvětlení. Nevěřím, že o tom nikdo na radnici neví. Pak musím projev J. Kantora 6.11. hodnotit opět 
jako pokrytectví. Nemám s tím problém, protože vím, že v opravdové demokratické společnosti nikoho Policie 
za nesmysl stíhat nemůže. Vysvětlili mi, že za volební program to neudělají.  
     Výsadou demokracie je, že může každý říkat i psát cokoli, i nesmysly. Výhodou demokracie je, že lidé mají 
možnost na každou věc znát více názorů a mohou si podle libosti vybrat, který se jim víc líbí. Jen vůdci nemají 
rádi, když jejich podřízení vědí více než oni, jen vůdci zarytě o věcech mlčí a mlží, jen vůdci se snaží udržet u 
moci za každou cenu. Toho jsme byli svědky na ustavujícím zasedání ve Strašicích a Jiří Kantor to svým 
projevem jen zvýraznil.  

 

Skauting ve Strašicích – pokračování č. 26 

  V dnešním vzpomínání se po delší odmlce vrátíme do podzimu 1970, kdy byla činnost skautské 
organizace české části ČSSR komunistickým režimem zakázána. Na Slovensku to šlo do vytracena. 
Tyto bolestivé události a jednání jsou podrobně popsána v kronice Junáka ve Strašicích a detailně v 
„Kronice čs. skautského hnutí“ autor Bruno Řeček na straně 256 – 258 ve vydání z roku 1999. 
   Jak jsem již připomněl v minulém, tedy 25. pokračování, že jsme obdrželi od Voj. lesní správy 
Hořovice, za brigádnickou výpomoc po těžbě v těchto lesních plochách, možnost rozebrání jednoho 
Teskobaráku z likvidovaných kasáren po útvaru PTP na Kvani ve Sv. Dobrotivé, později „Brežněvsi“, 
nyní Zaječově./ Vysvětlivka pro mladé: PTP: Pracovní technický prapor. Lidový překlad – Vojenská 
polepšovna pro kulaky, ml. kněze, potomky čs.  šlechticů, mladé zlodějíčky, nepohodlné inteligenty 
apod. Dobře, s trochou nadsázky popisujeme film „Černí baroni“ podle románu Miloslava Švandrlíka. 
Složení našich oddílů se v podstatě nezměnilo. Jenom chlapci se zájmem o rybaření vytvořili oddíl 
„Mladých rybářů pod vedením lesníka Josefa Šefla, se skautskou přezdívkou „Dědek“, pocházející 
z tábora v roce 1948 „Na Javořině“ u Berounky. Tomu bylo 19 let! Ale byl vždy první u táborových 
kamen, které zapalovala poslední noční hlídka. Podobně jako Kecka, Robin, Pída, Vlk nebo třeba 
Pytlák atd. Takže tento oddíl mladých rybářů pokračuje v této zájmové činnosti. Táboří a získávají 
první zkušenosti u Lužnice. Později bratr „Dědek“, tedy Josef Šefl, za pomoci p. Antonína Čaníka 
zakládají trvalé tábořiště na Berounce pod Bujesily. Sem přivážejí maringotku, získanou od vojenské 
posádky. Nesmím zapomenout na vítanou pomoc pana Josefa Kočky. / od Paurovic kovárny U Libuše. 
To pro ty mladší čtenáře./ 
    Tak to by myslím, pro dnešek stačilo. Abych konečně samým rozpomínáním se a vyhledáváním 
v kronikách a úředních dokumentech, ulevil mozkovým závitům. 
     Zbývá, vzhledem k blížícím se Vánocům a novému roku 2015, popřát Vám všem, bez rozdílu 
pohlaví a politických názorů – dobré zdraví a alespoň trochu štěstí a trvalou naději do budoucna. 

Listopad 2014                                                                                                          Vlastimil Šmolík 

Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-
barnak.pdf 
 

Uzávěrka Bar ňáku je 25. dne v měsíci.                             Barňák vychází jednou v měsíci. 



Velkolepý Advent v muzeu 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
   Zdá se vám náš nadpis nadnesený? Nu, myslíme si, že nikoliv. Postarala se o to vernisáž poslední letošní 
výstavy s obrazy Jindřišky Hánové. V předvečer prvního Adventu jsme totiž veřejnosti v jejím rámci představili 
zcela novou vánoční výzdobu pro Strašice, Strašický betlém. Už jsme o něm sice psali i v minulosti, ale nyní 
představíme dílo jako úplné. Skládá se z celkem pěti panelů s malbou olejem na pololunetách z vodovzdorné 
stavební překližky. Největší z nich, Strašické Vánoce, má skutečně impozantní rozměry 4,5 x 2,5 m. Menší je 
Svatá rodina v chlévě betlémském, následovaná třemi „malými“, Tři králové na pouti za Betlémskou hvězdou, 
Venkovani nesou dary a Klanění brdských myslivců. Vše je zasazeno do našeho brdského, resp. strašického 
prostředí. Betlém je oživený celkem jedenapadesáti postavami a postavičkami vč. zvířátek. O jednu více, 
počítáme-li i sněhuláka. Dominantou betlému je, samozřejmě kromě sv. Rodiny, budova kostela sv. Vavřince na 
kopečku nad Strašicemi. Obrazy působí mile, optimisticky a vskutku radostně, vytvořené zcela zjevně s ženskou 
něhou a v zářivých barvách. Vystavili jsme je v prostorech bývalého služebního bytu v muzeu, kam bychom již 
v dohlednu chtěli rozšířit stávající plochu pro dočasné expozice. Podklady pro panely zpracovalo strašické 
truhlářství LAHAS a dodejme, že autorka na obrazech pracovně strávila, vč. práce na kartónech návrhů, polovic 
letošního roku. Strašice tak získaly vskutku originální, ryze svou vlastní vánoční výzdobu, kterou jim může 
kdekdo závidět, a která, doufejme, přivede do obce od Adventu do Tří králů i řadu nových návštěvníků.    
Betlém jsme chtěli původně instalovat již letos do plenéru, do parčíku mezi radnicí a školou, vedle obecního 
vánočního stromu. Ovšem, po zvážení všech, hlavně bezpečnostních rizik, bylo rozhodnuto, že prostředí tam 
bude lépe upraveno, nasvíceno a hlavně opatřeno novou elektronickou ostrahou s možností kontroly z centrály 
Obecní policie. Tato opatření však již nelze stihnout letos, a tak Strašický betlém zazáří venku až napřesrok. 
Nicméně, k vidění bude v muzeu až do 1. února 2015.  
V rámci výstavy „Strašický betlém a jiné obrazy“ si mohou návštěvníci prohlédnout i původní kartóny návrhů. 
Zjistí z nich, že konečné dílo se přeci jen v detailech liší. Ovšem betlém není jediným „magnetem“ výstavy 
Jindřišky Hánové. Je zde dalších 22 zajímavých obrazů z regionu zhotovených technikou rudky, pastelu či oleje 
na plátně. Rokycanská malířka J. Hánová u 
nás vystavuje již potřetí a tak je asi zbytečné 
zde autorku obsáhle představovat.     
  Na samém konci října jsme v muzeu 
pokřtili novou literární sbírku „Cesta do 
proměnliva“ autora Jaroslava „Kultlocha“ 
Šlejmara. Na křtu bylo doslova „nabito“, 
řada účastníků se, bohužel, do Výstavní 
síně, kde probíhal program, prostě nevešla. 
Četla se K|utlochova poezie i próza, zahráli 
členové kapel Lomikámen a Miritis. 
Dovezené výtisky sbírky byly ihned do 
posledního kousku rozebrány. Dotisk bude 
k disposici v pokladně muzea, knihovně i na 
OÚ k počátkem prosince. Ihned po dodávce 
budeme zájemce informovat na našich 
webech.   
  Co jiného se událo během listopadu 
v muzeu? Darem jsme získali velmi zajímavou sadu obrázkových hracích kostek pro menší děti z období první 
republiky a tzv. protektorátu. K nim i sadu obrazových předloh. Pochází ze zaniklé továrny na slaměné a 
truhlářské zboží „Špaček“ v Hrádku. Díky tomu, že ve stálé expozici je už ukázka slaměné výroby z období 
druhé světové války (zateplovací slaměné galoše pro německé vojáky na východní frontě) a máme i některé 
písemnosti a tiskoviny, rozhodli jsme se prozkoumat historii této firmy a výsledky bádání pak publikovat. Bude 
to další zajímavý střípek do mozaiky vývoje řemesel a průmyslu na Podbrdsku. Na úkolu pracují M. Lang a V. 
Jiřička. 
  Jako každý rok, i letos se muzeum uzavře již v polovině prosince, tj. od pondělí 15. 12. 2014. Důvodem je ze 
zákona povinné dočerpání letošních dovolených našich zaměstnanců. Znovu otevřeme ve středu 14. ledna 2015. 
Přestože nastává předvánoční shon, budete nakupovat dárky pod stromeček, péci cukroví, dělat gruntovmí úklid 
atd. atd., nechte si chvilku volna i pro muzeum s jeho novou, krásnou výstavou a poctěte nás svojí návštěvou. 
 
Vážení a milí návštěvníci, příznivci muzea, čtenáři Barňáku a vůbec všichni lidé dobré vůle, dovolte nám, 
abychom Vám popřáli co nejhezčí prožití adventního času, krásné, klidné a bohaté Vánoce i mnoho 
zdraví, štěstí a spokojenosti v Novém roce 2015!    
 



Petice 

  Petiční výbor k Petici občanů k nesouhlasu se záměrem Rady Plzeňského kraje na zrušení 
právní subjektivity Muzea Dr. Bohuslava Horáka v Rokycanech a jeho převedení pod 
Západočeské muzeum v Plzni oznamuje, že dnešního dne ukončil podepisování petice. Tato 
bude následně předána Zastupitelstvu Plzeňského kraje, jež má jednání o dalším osudu 
rokycanského muzea na programu jednání dne 8. 12. 2014. Se záměrem Rady Plzeňského 
kraje vyslovily nesouhlas celkem 852 osoby 
oprávněné dle Petičního zákona (zák. č. 
85/1990 Sb.).  
Nejvíce podpisů pochází přímo z Rokycan, ale 
významně se uplatnily i další obce z bývalého 
rokycanského okresu. Velmi vysoká účast 
petentů byla v Dobřívě. Zajímavé je, že proti 
podřízení rokycanského muzea plzeňskému se 
vyslovilo i několik občanů Plzně. Kromě 
stabilních podpisových míst (Rokycany, 
Dobřív, Hrádek, Mirošov, Strašice, Zbiroh) 
proběhla i kontaktní kampaň při veřejných 
společenských akcích. Z obce Kařez došel 
poštou Petičnímu výboru podepsaný petiční 
arch na základě osobní iniciativy místního 
občana.  
 
     Za Petiční výbor: Martin Lang, předseda PV    
 
Ilustrační foto z kontaktní kampaně (M. Lang u podpisového stánku na Dnu veteránů v Rokycanech, foto J. 
Kantor).     
 --------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
  Informace z Místní knihovny 
 
     V měsíci listopadu proběhla celá 
řada zajímavých akcí pořádaných 
Místní knihovnou ve spolupráci 
s různými spolky. Nejvíce 
společných akcí proběhlo 
s Pionýrskou skupinou Trojlístek pod 
vedením Petry Sládkové. 

  Dne 5.listopadu 2014 se uskutečnil 
lampionový průvod obcí , kterého se 
zúčastnilo přes 100 dětí. Počasí nám 
přálo a tak jsme si průvod obcí užili. 
Zakončení bylo ve velkém sále, kde 
na děti čekala sladká odměna a 
divadelní představení.  

 Více fotografií najdete na webových stránkách knihovny či na facebooku.  

V neděli 30. listopadu se nejen strašické děti vyřádily na mikulášské diskotéce, kterou navštívil Čert 
s Čerticemi,  Mikuláš  i Anděl.  Dětem  rozdali přes 100 balíčků. Odpoledne jsme si moc užili, sálem 
zněly starší i nové hity a  na parketu bylo stále plno.  



Na závěr musíme také 
poděkovat sponzorům, díky 
kterým děti dostaly plný 
balíček sladkostí a to jsou : 

Paliva Strašice, Plzeňský 
skart, Služby obce 
Strašice a Obec Strašice.  

      Eva Lexová,Petra Sládková 

 V Místní knihovně se však 
nezahálí ani v prosinci. 
Coleggium musicum si pro 
vás připravilo adventní 
koncert, jehož pozvánku 
najdete na následující straně. 
8. prosince se bude konat 
první schůze KKST         
(Komise pro kulturu, sport a turismus), kde budeme opět připravovat akce pro širokou veřejnost 
s ohledem na různé generace  našich občanů. Mgr. Tomáš Makaj připravuje ediční plán Brdské edice a 
další společné projekty s Místní knihovnou a Muzeem Středních Brd. Jako první budou realizované 
informační panely v budově radnice. Zde se dozvíte informace o historii obce Strašice, ale hlavně vám 
bude představen stavebně historický vývoj této zajímavé budovy. Úspěšný facebookový projekt  
„Strašice v proměnách času“ bude pokračovat. V době uveřejnění nových snímků jej sleduje okolo 
500 zájemců. Celkem bylo uveřejněno přes 100 historických snímků s poměrně obsáhlými komentáři 
jejichž autorem je Tomáš Makaj. Zájem o tyto stránky ukazuje, že má smysl pokračovat. Pro ty, kteří 
nejsou kamarádi s tímto médiem, máme informaci, že budeme fotografie také průběžně vystavovat na 
tradičních výstavách a tak jistě nepřijdou zkrátka. O tom, že lze historii propojit se současností se pak 
můžete přesvědčit i na našich ostatních webových stránkách. V tomto duchu také pokračuje 
spolupráce s kronikářem obce Petrem Prokůpkem. S ním připravujeme výstavu o Brdech, která by 
měla být realizována z jara roku 2015. 

Vážení a milí příznivci strašické kultury, dovolte nám, abychom vám popřáli co nejhezčí 
prožití krásných a bohatých vánočních svátků, přejeme vám také mnoho zdraví a štěstí  
v Novém roce 2015!    
 

Domov pod Brdy o.s., 

   přeje všem svým 
příznivcům, budoucím 
klientům a občanům 
Strašic krásné, pohodové a 
veselé prožití vánočních 
svátků. Do Nového roku 
2015 přeje všem především 
hodně zdraví a štěstí. 
Ostatně v tomto roce by mělo dojít k otevření Domova a k jeho zprovoznění. Doufejme, 
že budeme všichni vzájemně spokojeni a naše společné úsilí dojde zdárnému cíli.  

 



       Místní knihovna ve Strašicích  

  Vás zve na     

Adventní odpoledne 

„ Collegium musicum  pod 
vedením pana  Václava Hájka“ 

14.12.2014 od 15 hodin 

Velký sál Společenského domu 

Místní knihovna ve Strašicích  

a  Brdská edice 

  Vás zvou na    

prodejní výstavu knih, 

která se bude konat 
v prostorech Místní knihovny 

ve Strašicích od 9.12. do 18.12.  

Otevřeno vždy v otevírací době knihovny. 



 


